

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၂၅.၂.၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်(၂) တင်သွင်းသည့် အရေးကြီးအဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၇)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အရေးကြီးအဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA နှင့် တအာင်းလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA - KIA ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲ ပြင်းထန်စွာ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ပြည်သူ့ဘဝများ လုံခြုံမှု ရရှိစေရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့သို့ တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆို ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အဆိုတင်သွင်းဖို့ဖြစ် ပါတယ်။

ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် ၁၁-၂-၂၀၁၆မှာ အရေးကြီးအဆို တင်သွင်းသည့်ကိစ္စကို ဖတ်ကြားပါမည်။

အပိုဒ် (၁) ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်မောင်း ကျေးရွာအုပ်စုနှင့် မင်းကုန်းကျေးရွာအုပ်စုဒေသများတွင် ရှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA နှင့် တအာင်း လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA-KIA ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့တို့သည် ၇-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှ ယနေ့ ၁၁-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့အထိ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာ ဆက်လက် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိရာ စစ်ပွဲအတွင်း အရပ်သား ပြည်သူများကို လူသားဒိုင်းအဖြစ်အသုံးပြုပြီး စစ်ပွဲဆင်နေသဖြင့် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချအပ်ပါသည်။

အပိုဒ် (၂) စစ်ပွဲကာလ ၇-၂-၂၀၁၆ နေ့တွင် အရပ်သား ၇ ဦး ဖမ်းဆီး သတ်ဖြတ်ခံရမှု၊ ဆိုင်ကယ် ၇ စီး ဖျက်ဆီးခံရမှု ၈-၂-၂၀၁၆ နေ့တွင် တော့ဆန်ကျေးရွာရှိ ဦးကျော်သိန်းနေအိမ်၊ ဦးညွန့်နေအိမ်၊ ဦးသောင်းတင်နေအိမ် မီးရှို့ခံရမှုအပြင် ဝက် (၄)ကောင် ဖမ်းဆီး လုယက်ခံရမှု၊ ယင်းနေ့တွင်ပင်ညောင်မောင်း ကျေးရွာဆရာတော်ဦးသုစိတ္တနှင့်ဦးဇင်း(၁)ပါး ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင် သွားမှု (ယခုချိန်ထိ သေသည်၊ ရှင်သည် မသိရ)စသည့် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူလူထုများအပေါ် ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်နေမှုများကို အပြင်းအထန်ကန့်ကွက်ရှုတ်ချ ပါသည်။

အပိုဒ် (၃)ညောင်မောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ တော့ဆန်ကျေးရွာ အုပ်စုနှင့် မင်းကုန်းကျေးရွာအုပ်စုများ အတွင်း ကျောင်းဆရာမများ အပါအဝင် ကျောင်းသားများ၊ အရပ်သားပြည်သူများ (၁၀၀၀) ကျော် ၁၀-၂-၂၀၁၆ ပန်စံကျေးရွာ၊ ပန်ကွမ်ကျေးရွာနှင့် ကန့်ကန်ကျေးရွာသို့ ထွက်ပြေးလာခဲ့ပြီး စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များအဖြစ် ကျောက်မဲမြို့သို့ တန်းစီရောက်ရှိနေပါပြီ။ မင်းကုန်းကျေးရွာ အုပ်စုမှ စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များသည် နီးစပ်ရာ မိုင်းလုံမြို့၊ မိုးမိတ်မြို့ သို့ ထွက်ပြေးကြရပါသည်။ စာသင်ကျောင်းများ၊ ကျေးရွာများ၊ လူသူကင်းမဲ့လျက်ရှိနေပါပြီ။ ယင်းဒေသပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အခြားဒေသများသည်လည်း ပြည်သူများ၏ဘဝလုံခြုံမှုမရှိတော့ပါ။ အဆိုပါ ဒေသမှ ပြည်သူများဘဝလုံခြုံမှုရရှိစေရန် အမြန်ဆုံး အရေးကြီးဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု အစိုးရကို လည်းကောင်း အလေးအနက် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

အပိုဒ် (၄) စစ်ပွဲကာလအတွင်း ပြည်သူများ ပျက်စီးဆုံးရှုံး ခဲ့သည်များကို ပြန်လည်ထူထောင်ရမည့် ကာလတွင် အပြည့်အဝ ကူညီဆောင်ရွက် ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကို အလေးအနက် တိုက်တွန်းကြောင်း အရေးကြီးအဆိုတင်သွင်းအပ်ပါသည်။

ဆက်လက်ပြီး အပိုဒ်(၁) ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အချင်းချင်း စစ်ပွဲဆင်နွှဲ နေရာမှာ စစ်ပွဲအတွင်း အရပ်သားပြည်သူများကိုလူသားဒိုင်းအဖြစ် အသုံးပြု ခြင်းဟာဆိုလျှင် ဘယ်လက်နက်ကိုင်ပဲဖြစ်ဖြစ် အသုံးမပြုသင့်ဘူး လို့ယူဆတယ်။ ထို့ကြောင့်ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်အနေနှင့် ဒီလိုမျိုး ပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ လူသားတွေကို စစ်ပွဲအတွင်း လူသားဒိုင်း အဖြစ် အသုံးပြုခြင်းကို ကန့်ကွက်ရှုတ်ချသင့်တယ်လို့ ကျွန်တော်က ထင်မြင်ယူဆလို့ အဆိုတင်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

အပိုဒ်(၂) တော့ဆန်ကျေးရွာမှာ ၇-၂-၂၀၁၆နေ့မှာ လူ(၇)ဦး သတ်ဖြတ်ခံရပါတယ်။ ဒါကတော့ ကျွန်တော်တို့ တပ်မတော်က လည်း အလောင်းကိုသွားဖော်မိပါတယ်။ ဆိုင်ကယ်ဖျက်ဆီးခံရမှု၊ ဝက်(၄)ကောင် လုယက်ခံရမှု၊ ကျွဲ၊ နွားကတော့ အခုချိန်ထိစာရင်း မရသေးပါဘူး။ ၁၈-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ ညောင်မောင်း ဆရာတော် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့ပါတယ်။ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကို ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်နေတာကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေဖြင့် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချသင့်တယ်လို့ ကျွန်တော်ကယူဆလို့ အဆို တင်သွင်း ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

အပိုဒ်(၃) ၇-၂-၂၀၁၆မှာပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ ဒီအဆိုနှင့် ပတ်သက်၍ အဆိုတင်သွင်းရာ မဲခွဲဆုံးဖြတ် ပါတယ်။ အောင်မြင် သွားသည့်အတွက်ကြောင့် အပိုဒ်(၃) ကို ပြန်ရုပ်သိမ်းပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှာ အကောင်အထည်ဖော်ပြီး အဆို အောင်မြင်သွားပြီးတော့မှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေပြီး ဖြစ်တဲ့ အပိုဒ်ဖြစ်ပါတယ်။

အပိုဒ်(၄) စစ်ပွဲကာလအတွင်းမှာ ပြည်သူများပျက်စီးဆုံးရှုံး ခဲ့သည်များကို ပြန်လည်ထူထောင် ရမည့်ကာလမှာ အပြည့်အဝ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးဖို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကို အလေးအနက် တိုက်တွန်းကြောင်း အရေးကြီးအဆိုတင်သွင်းအပ်ပါသည်။

ဆက်လက်ပြီး အပိုဒ်(၁) ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အချင်းချင်း စစ်ပွဲဆင်နွှဲနေရာမှာ စစ်ပွဲအတွင်း အရပ်သားပြည်သူများကိုလူသားဒိုင်းအဖြစ် အသုံးပြု ခြင်းဟာဆိုလျှင် ဘယ်လက်နက်ကိုင်ပဲဖြစ်ဖြစ် အသုံးမပြုသင့်ဘူး လို့ယူဆတယ်။ ထို့ကြောင့်ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်အနေနှင့် ဒီလိုမျိုး ပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ လူသားတွေကို စစ်ပွဲအတွင်း လူသားဒိုင်း အဖြစ် အသုံးပြုခြင်းကို ကန့်ကွက်ရှုတ်ချသင့်တယ်လို့ ကျွန်တော်က ထင်မြင်ယူဆလို့ အဆိုတင်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

အပိုဒ်(၂) တော့ဆန်ကျေးရွာမှာ ၇-၂-၂၀၁၆နေ့မှာ လူ(၇)ဦး သတ်ဖြတ်ခံရပါတယ်။ ဒါကတော့ ကျွန်တော်တို့ တပ်မတော်က လည်း အလောင်းကိုသွားဖော်မိပါတယ်။ ဆိုင်ကယ်ဖျက်ဆီးခံရမှု၊ ဝက်(၄)ကောင် လုယက်ခံရမှု၊ ကျွဲ၊ နွားကတော့ အခုချိန်ထိစာရင်း မရသေးပါဘူး။ ၁၈-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ ညောင်မောင်း ဆရာတော် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့ပါတယ်။ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကို ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်နေတာကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေဖြင့် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချသင့်တယ်လို့ ကျွန်တော်ကယူဆလို့ အဆိုတင်သွင်း ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

အပိုဒ်(၃) ၇-၂-၂၀၁၆မှာပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ ဒီအဆိုနှင့် ပတ်သက်၍ အဆိုတင်သွင်းရာ မဲခွဲဆုံးဖြတ် ပါတယ်။ အောင်မြင် သွားသည့်အတွက်ကြောင့် အပိုဒ်(၃) ကို ပြန်ရုပ်သိမ်းပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှာ အကောင်အထည်ဖော်ပြီး အဆို အောင်မြင်သွားပြီးတော့မှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေပြီး ဖြစ်တဲ့ အပိုဒ်ဖြစ်ပါတယ်။

အပိုဒ်(၄) စစ်ပွဲကာလအတွင်းမှာ ပြည်သူများပျက်စီးဆုံးရှုံး ခဲ့သည်များကို ပြန်လည်ထူထောင် ရမည့်ကာလမှာ အပြည့်အဝ ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရကို အလေးအနက်တိုက်တွန်းကြောင်း အရေးကြီးအဆို တင်သွင်းအပ်ပါသည်ဆိုတာကို လူမှုဝန်ထမ်း ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနကလည်းဖြစ်စဉ်မှာတော့ ပြည်နယ်အဆင့် လောက်သာသတ်မှတ်ပြီး လူမှုဝန်ထမ်း ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး

ကိုယ်တိုင် ကျောက်မဲသွားပြီး ဒီကိစ္စကို ကိုင်တွယ် ပြေရှင်းနေတယ်လို့သိရပါတယ်။ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည်များကို ပြန်လည်ထူထောင်ရမည့် ကာလမှာ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် အပြည့်အဝကူညီ ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကို လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် တိုက်တွန်းသင့်သည်ဟု ယူဆလို့ အဆိုတင်သွင်းခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုလေးစားပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါမယ်။

ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေး၊ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)။ အားလုံးမင်္ဂလာပါရှင်။ လေးစား အပပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်း နှင့်ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း မေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျွန်မကတော့ သီပေါမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေးဖြစ်ပါတယ်။

ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့် အရေးကြီးအဆိုသည် စစ်ဘေးဒဏ် ပြည်သူများ လက်ရှိလူဦးရေ ၄၀၀၀ ကျော်တို့၏ ဆုံးရှုံး နစ်နာမှုများ၊ ယင်းတို့၏ ဘဝလုံခြုံမှုများ အရေးဆိုင်ရာနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအဆိုကို အလျင်အမြန် ဆောင်ရွက်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ထားသည့်အတွက် ဤအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေး သင့်ကြောင်း ထောက်ခံအပ်ပါတယ်ရှင်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင် ပါတယ်ရှင်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း (သို့မဟုတ်)အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော အရေးကြီး အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးကထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA နှင့် တအာင်း လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA-KIA ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့တို့၏ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာ ဆက်လက် ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ပြည်သူများ ဘဝလုံခြုံမှုရရှိစေရေးကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကို တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုဖြစ် ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူ ပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးမြန်းပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် ၏ အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့် အဆိုကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်နေ့ (သောကြာနေ့)မှာဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များအနေဖြင့် ဒီကနေ့အစည်းအဝေး ရပ်နားတဲ့အခါ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၂၆. ၂. ၂၀၁၆)
ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၅)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ အရေးကြီးအဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၅)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့အမည် စာရင်း ပေးထားပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပထမဦးစွာ အဆိုကို မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးအားကိုဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးအားကို၊ မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံပါစေကြောင်း ဆုတောင်း မေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးအားကိုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ပထမ ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့် အရေးကြီး အဆိုကို ဆွေးနွေးတင်ပြလိုပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ တော့ဆန် ကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်မောင်းကျေးရွာ အုပ်စုနှင့် မင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စုဒေသများတွင် ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/ SSA)နှင့် တအာင်းလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA/ KIA) ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့တို့သည် (၇-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့မှ (၁၁-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့အထိ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားခဲ့ရာ စစ်ပွဲအတွင်း အရပ်သားပြည်သူများကို လူသားဒိုင်းအဖြစ်အသုံးပြုပြီး စစ်ပွဲဆင်နေသဖြင့် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း၊ စစ်ပွဲကာလ ဖြစ်သည့် (၇-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် အရပ်သား(၇)ဦး ဖမ်းဆီး သတ်ဖြတ်ခံရမှု၊ ဆိုင်ကယ်(၇)စီး ဖျက်ဆီးမှု၊ (၈-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် တော့ဆန် ကျေးရွာရှိ ဦးကျော်သိန်းနေအိမ်၊ ဦးညွန့်နေအိမ်နှင့် ဦးမောင်တင် နေအိမ် မီးရှို့ခံရမှု အပြင် ဝက်(၄)ကောင် ဖမ်းဆီးလုယူ ခံရမှု၊ ယင်းနေ့တွင်ပင် ညောင်မောင်းကျေးရွာ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဦးသုစိတ္တ အပါအဝင် ဦးဇင်း(၁)ပါး ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားမှု (ယခုထိ သေသည်၊ရှင်သည်မသိရ)စသည့် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူ လူထုများအပေါ် ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်နေသည်ကို အပြင်းအထန် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း၊ ထို့အပြင်ညောင်မောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စုနှင့်မင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စုများ အတွင်းရှိ ကျောင်းဆရာ/ ဆရာမများအပါအဝင် ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများ၊ အရပ်သားပြည်သူများ တစ်ထောင် ကျော်(၁၀-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် ပန်စံကျေးရွာ၊ ပန်ကွမ်ကျေးရွာနှင့်ကန့်ကန်ကျေးရွာသို့ ထွက်ပြေးလာခဲ့ပြီး စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များအဖြစ် ကျောက်မဲမြို့သို့ ရောက်ရှိနေပါကြောင်း အရေးကြီးအဆို တင်သွင်းခဲ့ပါတယ်။

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ စစ်ပွဲတစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့ပြီဆိုလျှင် နှစ်ဖက်သောလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများတွင် ထိခိုက်နစ်နာ ဆုံးရှုံးမှုများရှိသကဲ့သို့ ဒေသအတွင်းရှိ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်းစည်းလုံး ညီညွတ်မှု၊ ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ရေးအတွက် ထိခိုက်နစ်နာမှု များစွာရှိလာနိုင်ပါတယ်။

- မြန်မာနိုင်ငံဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၂ မှာ နိုင်ငံတော်သည်-
- (က) တိုင်းရင်းသားများ၏ စကား၊စာပေ၊ အနုပညာ ယဉ်ကျေးမှုတို့ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ကူညီ ဆောင်ရွက်မည်။
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ချစ်ကြည်လေးစားရေးနှင့် ရိုင်းပင်းကူညီရေးတို့ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းစေရန် ကူညီဆောင်ရွက်မည်။

(ဂ) တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှု နည်းပါးသည့် တိုင်းရင်းသား များ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးစသည်တို့ပါဝင်သော လူမှုစီးပွားရေး တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်မည်ဟု ပါရှိပါတယ်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၁၉ အရ ပြည်ထောင်စု အစိုးရသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်ရေး၊ ရပ်ရွာ အေးချမ်း သာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သည်ဟုဖော်ပြပါရှိ ပါတယ်။

အထက်ဖော်ပြပါ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၂ နှင့် ၂၁၉ တို့အရ ကျောက်မဲမြို့နယ်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော စစ်ပွဲသည် တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှု တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကိုများစွာ နှစ်နာဆုံးရှုံးစေခဲ့ ပါကြောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြလိုပါတယ်။

ဒါကြောင့်တစ်မြေတည်းနေ တစ်ရေတည်းသောက်နေကြသော တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုများ အချင်း ချင်း လက်နက်ကိုင် စစ်ပွဲဆင်နွှဲမည့်အစား တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်တို့ကို ငဲ့ညှာသောအားဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးကာ မိမိတို့ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပြည်သူများနှင့်အတူ ပူးပေါင်းပါဝင်လုပ်ဆောင်သင့်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းဆွေးနွေးတင်ပြလိုပါတယ်။ နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ကျောက်မဲ မြို့နယ်ရှိ စစ်ဘေးခံစားနေရသော ပြည်သူလူထုများပျက်စီးဆုံးရှုံး ခဲ့သည်များကို ပြန်လည်ထူထောင်ရမည့်ကာလတွင် အပြည့်အဝ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရသို့ အလေးအနက်တိုက်တွန်းပါကြောင်း အရေးကြီးအဆိုတင်သွင်းမှုကို ထောက်ခံပါကြောင်း ရှင်းလင်း တင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး နမ့်ဆန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးအောင်ထွန်း ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးအောင်ထွန်း၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ပထမပုံမှန် အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)မှာ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အရေးကြီးအဆိုကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးအောင်ထွန်းက ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ လေးစားအပ် ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ (၂၅-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)မှာ ကျောက်မဲ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော အရေးကြီး အဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်မောင်းကျေးရွာအုပ်စုနှင့် မင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု ဒေသများတွင် ရှမ်းပြည် တပ်မတော်(RCSS/ SSA)နှင့် တအာင်းလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA/ KIA)ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့ တို့သည် (၇-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့မှ (၁၁-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့အထိ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွား ခဲ့ရာ စစ်ပွဲ အတွင်း အရပ်သားပြည်သူများကို လူသားဒိုင်းအဖြစ်အသုံးပြုပြီး စစ်ပွဲဆင်နွှဲလျက်ရှိကြောင်း၊ စစ်ပွဲကာလမှာ (၇-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် အရပ်သား(၇)ဦး ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခံရကြောင်း၊ ဆိုင်ကယ်(၇)စီး ဖျက်ဆီးခံရကြောင်း၊ (၈-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် တော့ဆန်ကျေးရွာရှိ နေအိမ်(၇)လုံးမီးရှို့ခံရကြောင်း၊ ဝက်(၄)ကောင် ဖမ်းဆီး လုယက်ခံရကြောင်း၊ညောင်မောင်းကျေးရွာဆရာတော်အား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားပြီး(၁၁-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့ အထိ သေသည်၊ ရှင်သည်မသိရကြောင်း၊ ညောင်မောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စုနှင့် မင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စုများအတွင်းရှိ ကျောင်းဆရာ/ဆရာမများအပါအဝင် ကျောင်းသားများ၊ အရပ်သားပြည်သူများ၊ ပန်စံကျေးရွာ၊ ပန်ကွမ်ကျေးရွာနှင့်ကန့်ကန် ကျေးရွာများမှ ပြည်သူများသည် ကျောက်မဲမြို့သို့ စစ်ရှောင် ထွက်ပြေးလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ ကျေးရွာများ တွင်လည်း လူသူကင်းမဲ့ပြီး ပြည်သူများ၏

ဘဝလုံခြုံမှုမရှိတော့ကြောင်း၊ ယင်းဒေသများမှ ပြည်သူများ၏ဘဝရပ်တည်ရေးလုံခြုံမှု ရရှိစေရန်နှင့်စစ်ပွဲကာလ အတွင်း ပြည်သူများ၏ ပျက်စီးဆုံးရှုံး ခဲ့သည်များကို ပြန်လည်ထူထောင်ရမည့်ကာလတွင် အပြည့်အဝ ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရထံသို့ တိုက်တွန်းပါကြောင်း အရေးကြီးအဆို တစ်ရပ်တင်သွင်းခဲ့ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ယင်းအရေးကြီး အဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီး အနည်းငယ်ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။ တိုက်ပွဲဖြစ်တယ် ဆိုတာ တစ်ဘက်နှင့်တစ်ဘက်ဖြစ်နေသည့် နယ်မြေပြဿနာကို စားပွဲဝိုင်းမှာ အဖြေမရှာဘဲ လက်နက်ဖြင့် ဖြေရှင်းနေကြလို့ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခြင်းဘဲဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်ပွဲဖြစ်ကြပြီဆိုရင် တစ်ဘက်နှင့် တစ်ဘက်သင်္ကြန်မှာ ရေလောင်းသလိုမျိုးမဟုတ်ဘဲ လူသေစေသည့် လက်နက်နှင့်ပစ်ခတ်ကြလို့ တိုက်ပွဲ အတွင်းမှာညှပ်မိနေတဲ့ လူသူ တိရစ္ဆာန်တွေ သေကြေပျက်စီးကြရတာဖြစ်ပါတယ်။ စစ်ပွဲဖြစ်လာပြီ ဆိုလျှင်ဘယ်ဘက်ကနိုင်တယ်။ ရှုံးတယ်ဆိုတာမရှိဘဲ။ နှစ်ဖက်စလုံး အရှုံးနှင့်ရင်ဆိုင်ကြရမှာဘဲဖြစ်ပါတယ်။ စစ်ကြောင့်အပြစ်မဲ့ပြည်သူ၊ သံဃာတော်၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူတွေဟာမြေစာပင်ဖြစ်ကြရ စမြဲဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံကို အခြားသော နိုင်ငံများနည်းတူ တိုးတက် ဖွံ့ဖြိုးအောင် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ဝိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက်ကြရမဲ့ အချိန်မှာ ညီအစ်ကိုအချင်းချင်းရန်ဖြစ်နေကြတာဟာ နိုင်ငံအတွက် အနုတ်လက္ခဏာ ဆောင်စေပါတယ်။ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲနမ့်ဆန်၊ နမ့်ခမ်းဒေသတွေရဲ့ ဖြစ်စဉ်ကို လေ့လာကြည့်မယ်ဆိုရင် ယခင်နှစ်တွေက ယင်းဒေသ တွေမှာ အင်မတန် အေးချမ်းတဲ့ဒေသဖြစ်ခဲ့ ပါတယ်။ ပြည်သူတွေ စိတ်အေးချမ်းစွာနဲ့ လုပ်ကိုင်စားသောက်နေထိုင်ခဲ့ကြပါတယ်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလကစပြီး ရှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS (၂၀၁၂ ခုနှစ်မှာ NCA လက်မှတ် ရေးထိုးပြီး)အဖွဲ့က ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ဒေသကို ဝင်ရောက်လာကတည်းက ဒီအခြေအနေက စတင် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်ပွဲဖြစ်ပြီဆိုရင် လူထုတွေအုပ်စုလိုက်ဝေးရာကို ထွက်ပြေးကြပြီး လူသားတံတိုင်းအတွက် အသုံးချတယ်လို့ ထင်မြင် ယူဆစရာဖြစ်ကောင်းဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ အမှန်ကတော့မဟုတ်ပါဘူး။ တိုက်ပွဲဖြစ်ပြီ ဆိုလျှင် ပြည်သူလူထုတွေ၊ တိရစ္ဆာန်တွေထိမှန်တာရှိ နိုင်ပါတယ်။ လက်နက်ကြီးကျလို့ အိမ်တွေမီးလောင် တာလည်း ဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ညောင်မောင်းဆရာတော်သည် ဘေးမသိရန်မခဘဲ ၎င်းကျောင်းမှာကျန်းမာစွာနှင့် သီတင်းသုံးလျက်ရှိကြောင်း၊ RFA အင်တာဗျူးတစ်ခု တွေ့လိုက်ရပါတယ်။ စစ်ကြောင့်ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင် နေကြရတဲ့ ပြည်သူတွေ ကျောက်မဲမြို့ပေါ်မှာစခန်း (၁၇)ခု ဖွင့်လှစ်ပြီး လူပေါင်း လေးထောင်ကျော်ကို စောင့်ရှောက် လျက်ရှိကြောင်းသိရပါတယ်။

ယခုရက်ပိုင်းအတွင်းမှာ မြန်မာ့တပ်မတော်က နမ့်ဆန် မြို့နယ်၊ ပန်နင်းကျေးရွာအနီးက တောင်ကုန်း တစ်ခုကို စစ်ရဟတ် ယာဉ်နှစ်စီးနဲ့ လာရောက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့လို့ ပန်နင်းရွာမှ စစ်ရှောင်ပြည်သူတွေ ကျောက်မဲမြို့နယ်ကို ထပ်မံဝင်ရောက် လာကြောင်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီသိရှိရပါတယ်။

အလားတူ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မုံးဝီးမြို့အတွင်းစစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည်(၁၆၀၀)ဦးခန့် ရှိကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ဒါဟာစစ်ကြောင့် ပြည်သူတွေ အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဘဝရောက်နေကြရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ နိုင်ငံတော်ပိုင်သတင်းစာဖြစ်တဲ့ ကြေးမုံသတင်းစာမှာ(၂၈-၂-၂၀၁၆) ရက်စွဲပါ သတင်းတစ်ပုဒ်ကို တင်ပြလိုပါတယ်။ သတင်းစာမှာ (၂၂-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (Joint Monitoring Committee Union)(JMCU)၏ စတုတ္ထအကြိမ် အစည်းအဝေး(ပထမနေ့)ဆွေးနွေးပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းဗဟိုဌာန(MPC)၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းအစည်းအဝေးတွင် (JMCU) အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်မှူးကြီးဝဏ္ဏအောင်က" ရှမ်းပြည်မှာက TNLA နဲ့ RCSS တို့တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား တာပါ။ တိုက်ပွဲ ဖြစ်တဲ့ဖြစ်စဉ်မှာ တပ်မတော်အနေနဲ့ မပါဝင်ခဲ့ပါဘူး။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် က RCSS /SSA နဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးလက်မှတ်

ထိုးတုန်းက သတ်မှတ် ထားတဲ့ နယ်မြေတွေရှိပါတယ်။ RCSS /SSA အနေနဲ့ သတ်မှတ် ထားတဲ့ နယ်မြေမှာ နေထိုင်ဘို့ နယ်မြေကျော်လွန်မသွားဘို့ ၊ နယ်မြေကျော်လွန်သွားတော့ အခုလိုမလိုလားအပ်တဲ့ ပြဿနာ တွေဖြစ်တတ်တာကြောင့် ပြဿနာမဖြစ်အောင် နေထိုင်သွားကြ စေလိုကြောင်း”ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ မန္တလေးမြို့၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်က ထုတ်ဝေတဲ့ မန္တလေးရတနာပုံသတင်းစာပါ (၂၄-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့ စာမျက်နှာ(၃၂)တွင်ဖော်ပြထားသော ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ နမ့်ဆန်၊ ကျောက်မဲ မြို့နယ်အတွင်း SSA ရွက်ဆစ်အဖွဲ့နှင့် TNLA အဖွဲ့များသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်မှ ယခုဖေဖော်ဝါရီလ ၁၉ ရက်နေ့အထိ တိုက်ပွဲအကြိမ်(၂၀)ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များ သည် ကျေးရွာများကို မီးရှို့ခြင်း၊ ရဟန်းသံဃာတော်များကို ဖမ်းဆီးခြင်း၊ ရွာသူ/ရွာသားများကို ဖမ်းဆီး သတ်ဖြတ်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ဖေဖော်ဝါရီလ(၁၀)ရက်မှ (၁၅)ရက်အတွင်း ကျောက်မဲခရိုင်အတွင်းမှ ဒေသခံပြည်သူအမျိုးသား(၁၄၆၇)ဦး၊ အမျိုးသမီး (၂၁၉၀)ဦး၊ စုစုပေါင်း (၃၆၅၇)ဦးတို့သည် ကျောက်မဲ မြို့ပေါ်နှင့် မိုးမိတ်၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊မိုးဝီးကျေးရွာများသို့ တိမ်းရှောင်လျက်ရှိပါတယ်။

အဆိုပါတိုက်ပွဲများနှင့်ပတ်သက်ပြီး တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုအချင်းချင်းကြား ညှိနှိုင်းဖြေရှင်း နေကြောင်း၊ မြေပြင် သတင်းများအရလည်းကောင်း၊ နှစ်ဖက်အဖွဲ့အချင်းချင်း၏ ထုတ်ပြန်ပြောကြားချက်များ အရလည်းကောင်းသိရသည့်အတွက် တပ်မတော်အနေဖြင့် စောင့်ကြည့်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော်ဒေသခံ ပြည်သူများ အနေဖြင့် ဘေးဒုက္ခပိုမိုကြုံတွေ့လာရသဖြင့် ဖော်ပြပါ(၁၂)ရက်အတွင်း အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးက SSA (ရွက်ဆစ်)အဖွဲ့မှ JMCU ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းအောင်မြတ်သို့ SSA (ရွက်ဆစ်)အဖွဲ့ကို သဘောတူသတ်မှတ်ပေးထားသည့် နေရာသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာစေရန်နှင့် SSA (ရွက်ဆစ်)အဖွဲ့ နယ်မြေ ကျူးကျော်ဝင်ရောက်ခဲ့မှုအပေါ် ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက် အကြောင်းကြားစာပေးပို့ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဗဟိုဌာနချုပ် (Myanmar Peace Center)သို့လည်း အကြောင်းကြားခဲ့ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် SSA (ရွက်ဆစ်)အဖွဲ့ အနေဖြင့် သတ်မှတ်နေရာသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည်မဟုတ်ကြောင်း အကြောင်းကြားလာသည့် အပြင် လက်နက်ကိုင် အင်အား ပိုမိုမြှင့်တင် ဝင်ရောက်လာခြင်း ၎င်းအဖွဲ့များ၏ လှုပ်ရှားမှုများသည် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်ကို ထိခိုက်စေခြင်း များကြောင့် ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေအခန်း(၁) ပုဒ်မ ၂၀(င)အရလည်းကောင်း၊ အခန်း (၇)၊ ပုဒ်မ ၃၄၁ အရ လည်းကောင်း၊ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ နယ်မြေခံ တပ်များ အဆိုပါ နယ်မြေအတွင်း ဝင်ရောက် ရှင်းလင်း လျက်ရှိကြောင်း သတင်းစာမှာ ပါရှိပြီးဖြစ် ပါတယ်။

ဒီအချက်ကိုကြည့်ခြင်းအားဖြင့် စစ်ဖြစ်ပွားရသည့် ပကတိ အခြေအနေကို သုံးသပ်မိပြီးဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်ဖက်သော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်မှ ချမှတ်ထားသော စည်းကမ်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များကို လေးစား လိုက်နာမည်ဆိုပါက ပြည်သူများ၏ ဘဝလုံခြုံအေးချမ်းမှာဖြစ် ပါတယ်။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ စစ်ပွဲကြောင့် ပြည်သူများ၏ ဘဝလုံခြုံမှုရှိစေရန် နှင့် စစ်ပွဲကြောင့် ပြည်သူများ၏ ပျက်စီးဆုံးရှုံးနေမှုများကို ပြန်လည် ထူထောင်ရန်အတွက် အပြည့်အဝ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့တို့အား အလေးအနက်တိုက်တွန်းကြောင်း အရေးကြီးအဆိုကို ထောက်ခံပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ

ဆက်လက်ပြီး ကလောမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုးညွန့်လွင်(ခ)ဦးစိုးကြီး ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုးညွန့်လွင်(ခ)ဦးစိုးကြီး ၊ကလောမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသောလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အပေါင်းတို့ ခင်ဗျား။ စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏

ကျန်းမာခြင်း၊ နှလုံး၏ သာယာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဦးစွာပဏာမ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ် ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကလေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးညွန့်လွင်(ခ)ဦးစိုးကြီးဖြစ်ပါတယ်။ (၂၅-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့ ဒုတိယအကြိမ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)မှာ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အရေးကြီးအဆို တင်သွင်းခြင်းအပေါ် ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၇-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ကျောက်မဲမြို့ နယ်အတွင်းရှိ တော့ဆန်၊ညောင်မောင်း၊ မင်းကုန်းကျေးရွာများမှာ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS နှင့် တအာင်းလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် TNLA တို့ နယ်မြေကျူးကျော်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြစ်ပွား ခဲ့သော စစ်ပွဲကြောင့် အသတ်ခံလိုက်ရတဲ့ အပြစ်မဲ့ ပြည်သူတွေ၊ စိတ်လုံခြုံမှုမရှိတော့တဲ့ အမျိုးသမီးများနှင့်ကလေးငယ်တွေ၊ အတန်းတင်စာမေးပွဲဖြေဆိုကြရမည့် ကျောင်းသား များ၊ ပူပင်သောကများစွာနဲ့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြရတဲ့ ပြည်သူ အားလုံးအတွက် အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့်များစွာ စိတ်မကောင်းဖြစ်ရပါတယ်။ ဒါကြောင့်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှာလည်း စစ်ပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ အရေးကြီးအဆိုတင်သွင်းခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုအစိုးရထံ သို့လည်း အကြောင်းကြားထားပြီးဖြစ် ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်အနေဖြင့်လည်း စစ်ဘေးဒဏ်ခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့၏ ခံစားချက်၊ ဆန္ဒ၊ မျှော်လင့်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရာ နေရာဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ အရေးကြီးအဆို တင်သွင်းလာမှုအပေါ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းထောက်ခံပေးကြသည့်အတွက်လည်း အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အနေဖြင့် စစ်ဘေးဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားတဲ့ အိုးအိမ်နေရာ ထိုင်ခင်းများ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို အမြန်ဆုံး ပြန်လည် ထူထောင်ပေးစေချင် ပါတယ်။ ရုပ်ဝတ္ထုပိုင်းကိုသာ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးရုံနှင့်လည်း မပြည့်စုံသေးပါ။ ဒဏ်ရာရသွားတဲ့ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာမလုံခြုံမှုများ၊ ထိတ်လန့်မှုများ၊ အားကိုးရာမဲ့သွားတဲ့ သေဆုံးသူ၏မိသားစုဝင်များ၊ ကလေး သူငယ်များ၊ အမျိုးသမီး များကိုလည်း စာနာမှုအပြည့်ဖြင့် အားပေးနှစ်သိမ့်မှုများကိုလည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အနေဖြင့် အဆောတလျင်ဆောင်ရွက် ပေးစေလိုကြောင်း တိုက်တွန်းအပ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ စစ်ပွဲဆိုရင်တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အချင်းချင်းဘဲဖြစ်ဖြစ်၊ အစိုးရတပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များနှင့်ဖြစ်စေ၊ မည်သည့်စစ်ပွဲကိုမျှ ဘယ်ပြည်သူလူထုမှ လုံးဝလက်မခံပါ။ ရှမ်းပြည်နယ် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှလည်း မထောက်ခံဘဲ၊ ကန့်ကွက်သွားမည်ဖြစ် ပါတယ်။ ဒီစစ်ပွဲတွေ မငြိမ်း သေးသမျှ ကာလပတ်လုံး ပြည်သူ တစ်ရပ်လုံး နှစ်ပေါင်းများစွာ လိုလားတောင့်တနေတဲ့ ဒီမိုကရေစီအရေး၊ ဖက်ဒရယ်အရေး၊ တိုင်းပြည်ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပညာရေးမြှင့်တင်ရေး တို့ကိုလည်းဖော်ဆောင်နိုင်မည် မဟုတ်ပါ။ ငြိမ်းချမ်းရေးနိဘယ်ဆုရှင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က **“ငြိမ်းချမ်းမှု မရှိဘဲနဲ့ဘယ်လိုမှ ချမ်းသာ ကြွယ်ဝမှုရရှိနိုင်မှာမဟုတ်ဘူး”** လို့ ချင်းပြည်နယ်နေ့မှာ ပြောကြားသွားခဲ့ပါတယ်။

လက်ရှိအစိုးရလက်ထက်တွင်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးဖော် ဆောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ မေလ ၃ ရက်နေ့ သမ္မတကြီး ဦးသိန်းစိန်၏ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးခြင်းမှ ၈ ချက်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး စတင် အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် NCA မှာ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် ၈ ဖွဲ့ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ ပါတယ်။ လက်မှတ်မထိုးဘဲ ကျန်ရှိနေသေးတဲ့ လက်နက်ကိုင် တိုင်းရင်းသားများ အနေဖြင့်လည်း မကြာမီရက်ပိုင်း အလိုတွင် ဖွဲ့စည်းတော့မည့် အစိုးရသစ် လက်ထက်မှာ လက်နက်ကိုင် တိုင်းရင်းသားအားလုံးပါဝင်တဲ့ **“တစ်နိုင်ငံလုံး လုံးဝ အပစ်ရပ် စာချုပ်”** ကို ချုပ်ဆိုနိုင်လိမ့်မည်ဟု ကျွန်တော်တို့ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် မျှော်လင့်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များအနေဖြင့်လည်း မျှော်လင့်နေမယ်လို့ယုံကြည်ပါတယ်။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးအဖြစ်ပွားနေကြတဲ့ စစ်ပွဲများကို နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့်သာ တိုင်းပြည်အပေါ် စစ်မှန်သော ချစ်စိတ်ဖြင့်သာ ဖြေရှင်းသင့်ကြောင်း၊ အကျိုးစီးပွားကို ဦးတည်ပြီး စစ်ပွဲတွေ ဆက်လက်ဖြစ်ပွား နေအုံးမယ်ဆိုရင်တော့ အပြစ်မဲ့ ပြည်သူတွေ မြေစာပင်ဖြစ်ကြရပြီး ရောင်စုံဒုက္ခရောက်ကြရမည်မှာ မလွဲပေ၊ လက်ရှိ တိုင်းပြည်အခြေအနေကလည်း ကမ္ဘာအဆင့် မပြောနဲ့ ၊ အာရှမှာပင်ဘက်စုံပွဲပြာကျ အဆင်းရဲဆုံး နိုင်ငံအဆင့် ရောက်နေပါပြီ။ လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များအားလုံးအနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံအရေးကို မှန်ကန်စွာ မျှော်တွေးပြီး ကမ္ဘာသက်တမ်းအရှည်ဆုံး ပြည်တွင်း စစ်ကြီးကို စားပွဲဝိုင်းပေါ်မှာ အမြန်ဆုံးအဖြေရှာသင့်ပါပြီ။ ဒီအတိုင်း မညီညွတ်ဘဲပြည်တွင်းစစ်ဆက်ဖြစ်နေအုံးမယ်ဆိုရင် သစ်တောကုန်၊ သယံဇာတကုန် ၊ လူမျိုးပျောက် ဖြစ်ပွားနိုင်ပြီး “နွားကွဲရင် ကျားဆွဲဆိုတဲ့ စကားအတိုင်း” နောင်တစ်ချိန်မှာ တိုင်းပြည်တစ်ခြမ်း သူတစ်ပါး လက်အောက်ရောက်ရှိသွားနိုင် ပါတယ်။ ဒါကြောင့်ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အမတ်များ နေဖြင့်လည်း လွှတ်တော်အတွင်းညီညွတ်မှုသာမက လွှတ်တော်ပြင်ပနိုင်ငံရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များ၊ ပြည်သူများ ၊ CSO များ၊ အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းကာအပစ်အခတ် ရပ်စဲခြင်းမှ အစပြုပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ဆီသို့ရောက်ရှိအောင် နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့် အဖြေရှာကြပါလို့ လေးစားစွာ တိုက်တွန်းအပ်ပါတယ်။ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ခေါင်းဆောင်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောတဲ့အတိုင်း “ပြည်ထောင်စုကြီးမှာမငြိမ်းချမ်းတဲ့နယ်မြေ တစ်လက်မမျှ မရှိရလေအောင် အားလုံး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းကြပါစို့ ”လို့ ငြိမ်းချမ်းရေးအဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်နန်းခင်ထားရီက ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ် ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ ၊ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)။ အားလုံးမင်္ဂလာပါရှင်။ လေးစားအပ် ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးရှင်။ စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်းနှင့်ပြည့်စုံ ကြပါစေလို့ ဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်ရှင်၊ ကျွန်မကတော့ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ ဖြစ်ပါတယ်။ (၁၁-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့ရက်စွဲဖြင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အရေးကြီးအဆိုကို တင်သွင်းခြင်းကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ကျွန်မဆွေးနွေးတင်ပြလိုခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည် (မြောက်ပိုင်း)၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် ၊ တော့ဆန် ကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်မောင်းကျေးရွာအုပ်စုနှင့် မင်းကုန်းကျေးရွာ အုပ်စုဒေသများတွင် (၇-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့မှ (၁၁-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့အထိ RCSS/ SSA နှင့် TNLA/ KIA ပူးပေါင်း တပ်ဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားခဲ့ပါတယ်။ စစ်ပွဲကာလအတွင်း အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကို ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခြင်း၊ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်များကိုမီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း၊ သံဃာတော်များကို ဖမ်းဆီး နှိပ်စက်ခြင်းများပြုလုပ်နေသည့်အပြင် မည်သည့်လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းမဆို အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကို လူသားဒိုင်းအဖြစ် အသုံးပြုနေခြင်းသည် လူ့အခွင့်အရေးကို ချိုးဖောက်ရာရောက်သဖြင့် အပြင်းအထန် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချအပ်ပါတယ်။ ဤကဲ့သို့ လုပ်ရပ်အား ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်မှ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်၍ ကြေညာချက် မိတ္တူအား သက်ဆိုင်ရာလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများသို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ တစ်ဆင့်ပေးပို့နိုင်ပါရန် ဆွေးနွေးတင်ပြအပ် ပါတယ်ရှင်။ ကျောင်းသားများသည်စစ်ဘေးနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ ရသည့်အတွက် စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ဆုံးရှုံးနေခြင်းများ ကိုလည်း ဖြေရှင်းပေးရန်၊ မီးဖွားပြီး ၄ ရက်သာ ရှိသေးသော သွေးနုသားနုအချိန်တွင် စစ်ပွဲနှင့်ကြုံတွေ့ရသောဒုက္ခ၊ နှစ်ရက်၊ သုံးရက်ခရီးကိုခြေလျင် လျှောက်လာရသောဒုက္ခတို့ကို ခါးစည်းခံနေရသည်မှာလည်း မရှူးရုံတစ်မယ်ဖြစ်နေသောသားသည် မိခင်နှင့် စိတ်ဒဏ်ရာ ရနေသည့် မိဘများကိုလည်း ပြန်လည်ပြုစု ပျိုးထောင်ပေးနိုင်ရန် အထူးတောင်းဆို တင်ပြအပ်ပါတယ်။

တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း လူသတ်ကျည်ဆံများပစ်လွှတ်နေကြမည့် အစား စားပွဲပိုင်းပေါ်တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး အဖြေရှာကြရန်နှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကာလတွင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဌာနတို့မှာ ပြည်သူများ၏ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသော အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်များကို စာရင်းကောက်ခံ၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရထံသို့ တင်ပြပြီး အဘက်ဘက်မှ လိုအပ်သလို တာဝန်ယူကူညီဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရသို့ အလေးအနက်တိုက်တွန်းရန် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော အရေးကြီးအဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးတင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို လေးစား ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီးတပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးရီမွန်ကဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဗိုလ်မှူးရီမွန် ၊တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်။ လေးစား အပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊အစည်းအဝေးသို့တက်ရောက်လာသူများ အားလုံးမင်္ဂလာ အပေါင်းနှင့်ပြည့်စုံပါစေကြောင်း ဦးစွာဂါရဝပြု နှုတ်ခွန်း ဆက်သလိုက်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ တပ်မတော်သား၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးရီမွန်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်း တိုင်းရင်းသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်တင်သွင်းတဲ့ ရှမ်းပြည်(မြောက်ပိုင်း)၊ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်မောင်းကျေးရွာ အုပ်စုနှင့် မင်းကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ဒေသများတွင် (RCSS/ SSA) နှင့် (TNLA/ KIA) ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့တို့သည် (၇-၂-၂၀၁၆)မှ (၁၁-၂-၂၀၁၆)နေ့အထိ တိုက်ပွဲ ပြင်းထန်စွာ ဆက်လက် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိရာ စစ်ပွဲအတွင်းအရပ်သားပြည်သူများကို လူသားဒိုင်းအဖြစ်အသုံးပြုပြီး စစ်ပွဲဆင်နွှဲနေသဖြင့် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချ ပါကြောင်း၊ စစ်ပွဲ ကာလမှာ (၇-၂-၂၀၁၆)နေ့တွင် အရပ်သား(၇)ဦး ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခံရမှု ၊ ဆိုင်ကယ်(၇)စီး ဖျက်ဆီးခံရမှု ၊ (၈-၂-၂၀၁၆)နေ့တွင် တော့ဆန်ကျေးရွာရှိ ဦးကျော်သိန်းနေအိမ်၊ ဦးညွန့်နေအိမ်နှင့် ဦးသောင်းတင် နေအိမ်မီးရှို့ခံရမှုအပြင်၊ ဝက်(၄)ကောင် ဖမ်းဆီး လုယူခံရမှု၊ ယင်းနေ့ တွင်ပင် ညောင်မောင်း ကျေးရွာကျောင်းထိုင်ဆရာတော်ဦးသုစိတ္တအပါအဝင် ဦးဇင်း တစ်ပါးဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားမှု (ယနေ့ချိန်ထိ သေသည်၊ ရှင်သည် မသိရ)စသည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထု များအပေါ် ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ် နေသည်ကို အပြင်းအထန်ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း၊ ညောင်မောင်း ကျေးရွာအုပ်စု၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စုနှင့် မင်းကုန်းကျေးရွာ အုပ်စုများအတွင်းရှိ ကျောင်းဆရာမများ အပါအဝင်ကျောင်းသားများ၊ အရပ်သားပြည်သူများ(၁၀၀၀)ကျော် ၁၀-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် ပန်စံကျေးရွာ၊ ပန်ကွမ်ကျေးရွာနှင့် ကန့်ကွက်ကျေးရွာသို့ ထွက်ပြေးခဲ့ပြီး စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များအဖြစ် ကျောက်မဲမြို့သို့တန်းစီ ရောက်ရှိနေပါပြီ။ မင်းကုန်းကျေးရွာအုပ်စုမှ စစ်ဘေးဒုက္ခသည် များသည် နီးစပ်ရာမိုင်းလုံ၊ မိုးမိတ်သို့ ထွက်ပြေး ကြရပါတယ်။ စာသင်ကျောင်းများ၊ ကျေးရွာရှိအိမ်များလူသူ ကင်းမဲ့လျက်ရှိ နေပါပြီ။ ယင်းဒေသပတ်ဝန်းကျင် ပြည်သူများ၏ဘဝလုံခြုံမှု ရရှိစေရန် အမြန်ဆုံးအရေးတကြီးဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကိုလည်းကောင်း၊ အလေးအနက် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS/ SSA)နှင့်ပလောင်(TNLA) လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တို့ နယ်မြေကျော်လွန်ရာမှ ဒေသတွင်းတိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့ပါတယ်။ တပ်မတော်မှ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၀(c)နှင့် ပုဒ်မ ၃၄၁ တို့နှင့်အညီ အဆိုပါတိုက်ပွဲနယ်မြေဒေသကို နယ်မြေ ရှင်းလင်းပြီး တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိ ပါတယ်။ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်

ရပ်စဲရေးမှာ နိုင်ငံရေးနည်းလမ်း နှင့် ဖြေရှင်းပြီးပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမှုသာနိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှု ရရှိမှာဖြစ်သလို နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုလည်း နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးဦးသိန်းစိန်အနေနှင့် ၁၂-၂-၂၀၁၅ ရက်နေ့ (၆၈)နှစ် မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များအား မြန်မာကွန်ပင်းရှင်း ဗဟိုဌာန(၂)မှာတွေ့ဆုံပြီး “ယနေ့မိမိတို့ တိုင်းပြည်အတွက် အလိုအပ်ဆုံးမှာ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ များ၏ ဆန္ဒနှင့် လိုလား တောင့်တမှုမှာလည်း ငြိမ်းချမ်းရေး ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခက်အခဲများနှင့်စိန်ခေါ်မှုအမျိုးမျိုးရှိနေ သော်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးရယူလိုသော သဘောထားမှာ အဖွဲ့ အစည်းအားလုံး၏ တူညီသောအချက် ဖြစ်ကြောင်း” ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ အလားတူပြည်သူများမျှော်လင့်ချက် မဆုံးရှုံးစေရေး အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးဆိုင်ရာ များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကတိပြုချက်ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ဒုတိယသမ္မတများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး(၁၄)ဦး၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက နှင့်အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌများအပါအဝင် ကိုယ်စားလှယ်(၅)ဦး၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်(၃) ဦး၊ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး၊ ရှမ်းပြည်နယ်ပြန်လည် ထူထောင်ရေးကောင်စီ၊ ကရင်အမျိုးသားလွှတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်၊ ဒီမိုကရေစီအကျိုးပြုကရင်တပ်မတော်၊ တိုင်းရင်းသား ရေးရာဝန်ကြီး(၂၉)ဦး၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်(၅၅)ဦး လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့တာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အနေနှင့်လည်း (၆၈)ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကို တက်ရောက် ခဲ့သော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအား ၁၃-၂-၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာခန်းမ ဆောင်၌တွေ့ဆုံ၍ မိမိတို့အားလုံးသည် ပြည်သူ့ရွေးချယ်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ဖြင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းတွင် တူညီသောသဘောထားဖြင့် လျှောက်လှမ်းနေကြပါ ကြောင်း၊ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများဖြင့် ဖြေရှင်းမရနိုင်ကြောင်းကို သင်ခန်းစာ ရခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်လိုအပ်ချက်များဖြစ်သည့် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အား တပ်မတော်၏ အမျိုးသားရေးမူအဖြစ် ချမှတ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိ ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုနေ့တွင် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရန် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သောအဖွဲ့များအား ကျေးဇူး တင်ရှိပါကြောင်းနှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ကျန်ရှိသောအဖွဲ့များ ကိုလည်း တိုင်းပြည်အကျိုး၊ ပြည်သူအကျိုး ရှေးရှုစဉ်းစား ဆောင်ရွက်စေရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ (RCSS/SSA)နှင့် (TNLA) တို့ကြားဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက်နေ့မှ ၉ ရက်နေ့အထိ ဖြစ်ပွားခဲ့သောတိုက်ပွဲများကြောင့် တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများဟာ နီးစပ်ရာမြို့ရွာများရှိ ဘိုးဘွားရိပ်သာနှင့်ဘုန်းကြီးကျောင်းများသို့ တိုက်ပွဲရှောင်နေထိုင်လျက် ရှိပါတယ်။ (TNLA) ဟာ လောက်ကိုင် ဒေသတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်မှာ(AA)အဖွဲ့၊(MNDAA)သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့များ နှင့်ပူးပေါင်းပြီး အစိုးရ၏အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာကိုထိပါး နှောင့်ယှက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် စေ့စပ်ဆွေးနွေးပွဲမပြုသည့် တရားမဝင် အဖွဲ့အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသောအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါ (TNLA)အဖွဲ့အနေဖြင့် အဓမ္မလူသစ်စုဆောင်းပြီး ပလောင် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနှင့်ဆက်စပ်နယ်မြေများကို နယ်မြေ ချဲ့ထွင်ခြင်း၊ (RCSS/SSA)အနေဖြင့်လည်း ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ မေလတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော သဘောတူညီချက်ပါ သတ်မှတ်ထားသည့်နယ်မြေကို ကျော်လွန်လှုပ်ရှားလာခဲ့ခြင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ချုပ်ဆိုသော NCA သဘောတူညီချက်ပါ သဘောတူညီချက်ကို ချိုးဖောက်ခြင်း၊ နှစ်ဖက်လေးစားလိုက်နာ ရမည့်ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် စစ်ဖက်ဆိုင်ရာကျင့်ဝတ်များ (Military Code of Conduct)COC ကိုလိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ခြင်းကြောင့် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ပြည်သူများ

ဒုက္ခခံစား ကြုံတွေ့နေရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းဖြစ်စဉ် များနှင့်ပတ်သက်ပြီး တပ်မတော်မှလည်း တိုင်းဒေသကြီး /ပြည်နယ်အဆင့်ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီသို့ ကန့်ကွက် အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့လူထု၏ ဒုက္ခများကင်းဝေးစေရန် (TNLA)အဖွဲ့အနေဖြင့် လက်နက်အပြီးအပိုင်စွန့်လွှတ်ရန်နှင့် (RCSS/SSA)အဖွဲ့အနေဖြင့် NCA စာချုပ်နှင့် COC ပါ ကျင့်ဝတ်များအတိုင်း တိကျစွာလိုက်နာ လုပ်ဆောင်သွားရန် အထူးလိုအပ်ပါတယ်။

တိုက်ပွဲရှောင်ဒုက္ခသည်များအနေဖြင့် (၁၉-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့အထိ ကျား ၁၅၇၉ ဦး၊ မ ၂၃၉၃ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၃၉၇၂ ဦး ရှိပြီး ဒုက္ခသည်များထဲမှာ ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၃၀၀ ဦးခန့်ပါရှိ နေကြောင်းသိရှိရပြီး ယခုအချိန်ကာလဟာ အတန်းတင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရန် အချိန်နီးကပ်နေခြင်း၊ အချို့အတန်းများ ဖြေဆိုနေခြင်း တို့ကြောင့်ကျောင်းသားကျောင်းသူများရဲ့ ငြိမ်းချမ်းစွာပညာ သင်ကြားရေးနှင့် စိတ်သောကကင်းဝေးစွာ စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် အထူးလိုအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများရဲ့ အနာဂတ်ဘဝများ ဖြောင့်ဖြူးသာယာရေးအတွက် လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၏ အာဏာလုတိုက်ခိုက်မှုများကို ရပ်ဆိုင်းနိုင်ရေး လုပ်ဆောင်သွားရန်လိုအပ်ပါတယ်။ အလားတူဖြစ်စဉ်များ မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ လွှတ်တော်နှင့် တပ်မတော်ဟာ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးကို အစဉ်တစိုက် အားထုတ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် NCA ကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း ၈ ဖွဲ့တို့အကြား ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့မှာ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သော ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၂ ရက်မှ ၁၆ ရက်နေ့အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲ ကော်မတီဖွဲ့စည်းကာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးများကိုလည်း ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ တပ်မတော် အနေဖြင့် NCAစာချုပ်ပါ အချက်များကို တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို နိုင်ငံတော် နယ်နိမိတ် အတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ ပြည်သူ့လူထု၏ လုံခြုံရေး၊ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်နှင့် အကျိုးစီးပွားများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် သွားမှာ ဖြစ်ပြီး ထိပါးနှောင့်ယှက်လာမည့် မည်သည့် အဖွဲ့အစည်းမျိုးကို မဆို ဥပဒေနှင့်အညီဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များကလည်း မိမိမိဆန္ဒနယ်မြေ အလိုက် ပြည်သူ့ လူထုကိုစည်းရုံးပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင်ဝိုင်းဝန်းကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

တပ်မတော်အနေနှင့်လည်း လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများ အားလုံးကို ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မူဝါဒ ၆ ရပ် ချမှတ်ပြီး အောက်ပါအတိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်-

- (၁) ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရယူရန်အတွက် အမှန် တကယ် ဆန္ဒရှိရန်။
- (၂) သဘောတူစာချုပ်များအတိုင်း ကတိကဝတ် တည်ရန်။
- (၃) ငြိမ်းချမ်းရေး သဘောတူညီချက်များအပေါ် အမြတ် မထုတ်ရန်။
- (၄) ဒေသခံပြည်သူများအပေါ် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး မဖြစ် စေရန်။
- (၅) နိုင်ငံတော်က ထုတ်ပြန်ထားသည့် တည်ဆဲ ဥပဒေ များကို လိုက်နာရန်။
- (၆) ဒို့တာဝန် အရေးသုံးပါးနှင့် ဒီမိုကရေစီ အနှစ် သာရကို လက်ခံ ပြီး ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ

ဥပဒေဖြင့် ဒီမိုကရေစီ လျှောက်လှမ်းနေမှုတွင် လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ရန်တို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဖော်ပြပါ မူဝါဒများနှင့်အညီ ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့လူထုတို့မှသာ ဆောင်ရွက်၍ မရဘဲ ကျန်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း များကပါ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော အရေးကြီးအဆိုကို ထောက်ခံပါကြောင်းနှင့် ပြည်နယ် အကျိုး၊ ပြည်သူ့လူထုအကျိုးကိုရှေးရှုပြီး ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးနည်းလမ်းသုံး ဝိုင်းဝန်းအဖြေရှာသွားကြပါလို့ ဆွေးနွေးတင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင် ပါတယ်။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများမှ ဆွေးနွေး ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရလဒ်ခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၆)ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ က ကဏ္ဍ အလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမဦးစွာ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးမှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖို့ဖြစ် ပါတယ်။

ဗိုလ်မှူးကြီးစိုးမိုးအောင်၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီး။ လေးစားအပ် ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးကျန်းမာ ရွှင်လန်းကြပါစေလို့ ပဏာမဦးစွာ နှုတ်ခွန်း ဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးစိုးမိုးအောင်ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ကျောက်မဲ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်တင်သွင်းခဲ့သည့် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်မောင်း ကျေးရွာအုပ်စုနှင့် မင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု ဒေသများတွင် (RCSS/SSA) နှင့် (TNLA/KIA) ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့တို့သည်(၇-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့မှ (၁၁-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့အထိ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာ ဆက်လက် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိရာ စစ်ပွဲအတွင်း အရပ်သားပြည်သူများကို လူသားဒိုင်းအဖြစ် အသုံးပြုပြီး စစ်ပွဲဆင်နေသဖြင့် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါသည်။ စစ်ပွဲကာလ(၇-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင်အရပ်သား(၇)ဦးဖမ်းဆီး သတ်ဖြတ်ခံရမှု၊ ဆိုင်ကယ်(၇)စီးဖျက်ဆီးခံရမှု၊ (၈-၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် တော့ဆန်ကျေးရွာရှိ ဦးကျော်သိန်းနေအိမ်၊ ဦးညွန့်နေအိမ်နှင့် ဦးသောင်းတင် နေအိမ်မီးရှို့ခံရမှုအပြင် ဝက်(၄)ကောင် ဖမ်းဆီးလုယူ ခံရမှု၊ ယင်းနေ့တွင်ပင် ညောင်မောင်းကျေးရွာ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဦးသုစိတ္တအပါအဝင် ဦးဇင်း(၁)ပါး ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားမှုစသည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ့လူထုများအပေါ် ဖမ်းဆီး သတ်ဖြတ်နေမှုတို့ကို အပြင်းအထန် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါတယ်။ ညောင်မောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စုနှင့်မင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စုများ အတွင်း ကျောင်းဆရာမများအပါအဝင် ကျောင်းသားများ ၊ အရပ်သားပြည်သူများ တစ်ထောင်ကျော် (၁၀-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် ပန်စံကျေးရွာ၊ ပန်ကွမ်ကျေးရွာနှင့် ကန့်ကန်ကျေးရွာသို့ ထွက်ပြေးလာခဲ့ပြီး စစ်ဘေး ဒုက္ခသည်များ အဖြစ် ကျောက်မဲမြို့သို့တန်းစီရောက်ရှိနေပါပြီ။ မင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု စစ်ဘေးဒုက္ခသည် များသည် နီးစပ်ရာမိုင်းလုံ၊ မိုးမိတ်သို့ထွက်ပြေးကြရပါသည်။ စာသင်ကျောင်းများ၊ ကျေးရွာရှိ အိမ်များ လူသူကင်းမဲ့လျက် ရှိနေပါပြီ။ ၎င်းဒေသပတ်ဝန်းကျင် အခြားကျေးရွာများသည်လည်း ပြည်သူများ၏ ဘဝလုံခြုံမှု မရှိတော့ပါ။ အဆိုပါဒေသမှ ပြည်သူများ၊ ဘဝလုံခြုံမှုရရှိစေရန်၊ အမြန်ဆုံးအရေးတကြီး ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရသို့လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကိုလည်းကောင်း အလေးအနက်တိုက်တွန်း အပ်ပါသည်။

စစ်ပွဲကာလအတွင်း ပြည်သူများပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည် များကို ပြန်လည်ထူထောင်ရမည့် ကာလတွင် အပြည့်အဝကူညီဆောင်ရွက် ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရကို အလေးအနက်တိုက်တွန်းကြောင်း၊ အရေးကြီးအဆိုနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆိုနိုင်ရေး အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများကို ကမ်းလှမ်းဖိတ်ခေါ်ခဲ့သည့်အချိန် ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လမှစ၍ တပ်မတော်က ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ ၆ ရပ် ချမှတ်လျက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအနီးတဝိုက်တွင် TNLA သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့နှင့် RCSS အဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားနေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အကျဉ်းချုပ်တင်ပြလိုပါသည်။

(၁၀-၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် ပန်စံကျေးရွာ၊ ပန်ကွမ်ကျေးရွာနှင့် ကန်ကန် ကျေးရွာသို့ ထွက်ပြေးလာခဲ့ပြီး စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များ အဖြစ် ကျောက်မဲမြို့သို့တန်းစီရောက်ရှိနေပါပြီ။ မင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု စစ်ဘေး ဒုက္ခသည်များသည် နီးစပ်ရာမိုင်းလုံ၊ မိုးမိတ်သို့ထွက်ပြေးကြရပါသည်။ စာသင်ကျောင်းများ၊ ကျေးရွာရှိအိမ်များ လူသူကင်းမဲ့လျက် ရှိနေပါပြီ။ ၎င်းဒေသပတ်ဝန်းကျင် အခြားကျေးရွာများသည်လည်း ပြည်သူများ၏ ဘဝလုံခြုံမှု မရှိတော့ပါ။ အဆိုပါဒေသမှ ပြည်သူများ၊ ဘဝလုံခြုံမှုရရှိစေရန်၊ အမြန်ဆုံးအရေးတကြီး ဖြေရှင်းဆောင်ရွက် ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရသို့လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ ကိုလည်းကောင်း အလေးအနက်တိုက်တွန်း အပ်ပါသည်။

စစ်ပွဲကာလအတွင်း ပြည်သူများပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည် များကို ပြန်လည်ထူထောင်ရမည့် ကာလတွင် အပြည့်အဝကူညီဆောင်ရွက် ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရကို အလေးအနက်တိုက်တွန်းကြောင်း၊ အရေးကြီးအဆိုနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆိုနိုင်ရေး အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများကို ကမ်းလှမ်းဖိတ်ခေါ်ခဲ့သည့်အချိန် ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လမှစ၍ တပ်မတော်က ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ ၆ ရပ် ချမှတ်လျက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအနီးတဝိုက်တွင် TNLA သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့နှင့် RCSSအဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားနေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အကျဉ်းချုပ်တင်ပြလိုပါသည်။ သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့နှင့် RCSSအဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားနေ၍ ဒေသခံပြည်သူများ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်အနေဖြင့် နှစ်ဖက်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း ခေါင်းဆောင်အချင်းချင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုများအား မြေပြင် သတင်းကြားသိချက်အရ လည်းကောင်း၊ နှစ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက် များအရလည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုအချင်းချင်း ဖြေရှင်းနေမှုကြောင့် လည်းကောင်း စောင့်ကြည့်လျက်ရှိသော်လည်း ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ ရက်နေ့ဖြစ်စဉ်များကြားသိရမှုများကြောင့် ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အခန်း (၁) ပုဒ်မ ၂၀ (c)အရလည်းကောင်း၊ အခန်း (၇) ပုဒ်မ ၃၄၁ အရ လည်းကောင်း၊ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ နယ်မြေခံ တပ်မဌာနချုပ်ကွပ်ကဲမှု အောက် တပ်ရင်း ၃ ရင်းဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့မှစတင်၍ နယ်မြေများ ရှင်းလင်းခဲ့ရာ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းနှင့် TNLA သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့တို့သည် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် (၂) ကြိမ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် (၁)ကြိမ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် (၁)ကြိမ်၊ စုစုပေါင်း (၄)ကြိမ် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၅ ရက်နေ့အထိ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများမှ တော့ဆန်ကျေးရွာ အနီးတစ်ဝိုက်၌ နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရပါသည်။

ဒီတိုက်ပွဲကြောင့်စိုးရိမ်မကင်းဖြစ်ကြရသည့် ပြည်သူလူထု များသည် မိမိနေရပ်များမှ တိမ်းရှောင်မှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြပါသည်။ မြေပြင်သတင်းများအရ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲခရိုင် ဒေသအတွင်း ၁၀-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှစတင်၍ နေရပ်စွန့်ခွာ ရှောင်တိမ်းခဲ့ကြရာ ၁၉-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင်

ရှောင်တိမ်းသူဦးရေ အမြင့်ဆုံးဖြစ်၍ ကျား ၁၅၇၉ ဦး၊ မ ၂၃၉၃ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၃၉၇၂ ဦး အထိရှိခဲ့ပြီး ၂၀-၂-၂၀၁၆ရက်နေ့မှစတင်ကာနေရပ်များသို့ အသီးသီး ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားကြရာ ၂၄-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် ကျား ၁၃၁၂ ဦးနှင့် မ ၁၉၂၄ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၃၂၃၆ ဦးသာ ကျန်ရှိတော့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများ၏ နေထိုင်စားသောက်ရေးအတွက် ကျောက်မဲမြို့နယ် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန၊ မိုင်းလုံတပ်စခန်း၊ မြို့နယ်ရဲစခန်း၊ မြို့နယ် ရပ်မိရပ်ဖများမှ ပူးပေါင်းကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါသည်။

တပ်မတော်အနေဖြင့် လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ အချင်းချင်းဖြေရှင်းနေမှုအပေါ် ပြေလည် စေရေး စိတ်ရှည်စွာအချိန်ပေး စောင့်ပေးသော်လည်း မပြေလည်သည့်အပြင်အပြန်အလှန် ကျေးရွာ လူထုနှင့်ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများကိုပါဖမ်းဆီး သတ်ဖြတ်သူများ ရှိလာသဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့မှစ၍ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွား လျက်ရှိသည့် ကျောက်မဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ RCSS နှင့်ပတ်သက်၍ JMC-S ဒုဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဖြစ်သူ RCSS အဖွဲ့မှ ဦးစိုင်းအောင်မြထံ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးမှ နယ်မြေကျော် လွန်ကာ ဝင်ရောက်လာမှုအား ကန့်ကွက်တားမြစ်ပြီးပြန်လည်ဆုတ်ခွာရန် သတိပေးအကြောင်းကြားထားပြီးဖြစ် ပါသည်။ ၎င်းအပြင် TNLA အဖွဲ့အား အဆိုပါနယ်မြေအတွင်းဝင်ရောက်လှုပ်ရှားစိုးမိုးမှု မရှိစေရန်အတွက် နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်းများဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြအပ်ပါသည်။ အားလုံးကို ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

ဦးခွန်သိန်းမောင်၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး။ အားလုံး မင်္ဂလာပါ။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး နှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသော တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာကျန်းမာ၊ ချမ်းသာ ကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ် ပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးခွန်သိန်းမောင်ဖြစ်ပါ တယ်။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေးမှာ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှ ဖိတ်ကြားချက်အရ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အရေးကြီးအဆိုတင်ပြမှုအား ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှဆောင်ရွက် ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်စား ကျွန်တော့်အနေနှင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေး တင်ပြပေးသွား မှာဖြစ် ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မိုင်းလုံမြို့၊ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ တော့ဆန်ရွာ အနီးတစ်ဝိုက်မှာ ၇-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှစပြီး RCSS နှင့် TNLA အဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပါသည်။ ၎င်းတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများသည် ကျောက်မဲမြို့၊ မိုင်းလုံမြို့၊ မိုင်းငေါ့မြို့နှင့် မိုးမိတ်မြို့များသို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင် ခဲ့ကြရပြီး စစ်ပွဲမတိုင်မီအခြေအနေအထိ နေထိုင်မှုအခြေအနေကို တင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စစ်ပွဲမတိုင်မီမှာ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စုမှာ ကျေးရွာပေါင်း ၉ ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၆၁၈အိမ်၊ အိမ်ထောင်စု ၆၁၄ စု၊ လူဦးရေပေါင်း ၃၀၈၆ ဦး ၊ ညောင်မောင်းကျေးရွာအုပ်စုမှာ ကျေးရွာပေါင်း (၇)ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၁၆၄ အိမ်၊ အိမ်ထောင်စု ၁၆၄ စု၊ လူဦးရေ ၁၂၉၃ ဦး၊ မင်းကုန်းကျေးရွာအုပ်စုမှာ ကျေးရွာပေါင်း ၆ ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၃၇၉အိမ် အိမ်ထောင်စု ၃၇၉ စု၊ လူဦးရေ ၁၆၉၆ ဦး၊ ပန်စံကျေးရွာအုပ်စုမှာ ကျေးရွာပေါင်း ၆ ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၅၁၀ အိမ်၊ အိမ်ထောင်စု ၅၁၀ စု၊ လူဦးရေ ၂၆၁၇ ဦး၊ စုစုပေါင်းကျေးရွာအုပ်စု ၄ စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၂၈ ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၂၆၇၁ အိမ်၊ အိမ်ထောင်စု ၁၆၆၇ စု၊ လူဦးရေ ၈၆၉၂ ဦး နေထိုင်လျက် ရှိနေပါတယ်။

၁၉-၂-၂၀၁၆ရက်နေ့အထိ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လာသည့် ကျောက်မဲမြို့မှာ စုစုပေါင်း အိမ်ထောင်စု ၁၀၇၉ စု၊ မိုင်းလုံမြို့မှာ အိမ်ထောင်စု ၁၁ စု၊ လူဦးရေ ကျား ၁၅၇၉ ဦး၊ မ ၂၃၉၃ ဦး စုစုပေါင်း ၃၉၇၂ ဦး ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ကိုစခန်း ၁၉ ခုထားရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့ကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၊ ကဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ်တာဝန်ယူပြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ အတွင်းရေးမှူးက အတွင်းရေးမှူး အဖြစ်ဆောင်ရွက်တာဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ်ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှအဖွဲ့ဝင် (၃၅)ဦး စုစုပေါင်း ၃၈ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းမှုကိုတင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၃၁ ရက်နေ့မှာ အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ် ၉၃/ ၂၀၁၅ နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါတယ်။ စီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့ဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ကြီးချုပ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ က ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ပြည်နယ်တရားသူကြီးချုပ်၊ ဝန်ကြီးများအားလုံး၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ် အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တိုင်းဦးစီး ဗိုလ်မှူးကြီး၊ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ်ရေအရင်းအမြစ် အသုံးချရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြန်မာ့ ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းမှ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ်ရေအရင်းအမြစ် နှင့်မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးမြို့မှ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ်လှုပ်ရှားမှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းမှ ဒုတိယ အင်ဂျင်နီယာချုပ်၊ မြန်မာ့မီးရထား၊ ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အထွေထွေမန်နေဂျာ၊ ရှမ်းပြည်နယ်ရေနံထွက်ပစ္စည်း ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းမှ ပြည်နယ်ရောင်းဝယ်ရေးအရာရှိ ၊ ပြည်နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ် လမ်းဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီး ဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ရှမ်းပြည်နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့မှ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ရှမ်းပြည်နယ်မိခင် နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးကြီးကြပ်ရေး အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းမှကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ်မိုးလေဝသ နှင့်ဇလ ဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ၊ အများကြည်ညိုလေးစားသောပုဂ္ဂိုလ်များပါဝင်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူးမှ အတွင်းရေးမှူး အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည် နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်နယ် ဦးစီးမှူးက တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးအနေဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ကြောင်းတင်ပြလိုပါတယ်။ ထိုနည်းတူကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရတိုင်း/ဒေသ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ၊ မြို့၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု အထိ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း တင်ပြအပ် ပါတယ်။

ကျောက်မဲမြို့နယ်မှာ စစ်ဘေးရှောင်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး မြို့နယ်၏အစီအစဉ်ဖြင့် ဦးစီးကော်မတီ အပါအဝင် လုပ်ငန်း ကော်မတီ(၇)ခုဖွဲ့စည်းပြီး လိုအပ်ချက်များကို စခန်းအလိုက် ဖြည့်တင်းပေးလျက်ရှိပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေအထိလူသုံးကုန် ပစ္စည်းတန်ဖိုး ၆၈၉၂၈၉၉၆/-၊ စားသောက်ကုန်တန်ဖိုး ၁၅၅၁၆၀၆၀၀/- ၊ အလှူငွေအနေနှင့် ၈၅၆၄၅၆၅၀/- စုစုပေါင်း ၃၀၉၇၃၅၂၄၆ ၊ ရရှိခဲ့ပြီးစခန်းအသီးသီးကိုဖြန့်ဝေပြီး ထောက်ပံ့ ပေးလျက်ရှိကြောင်းတင်ပြအပ်ပါတယ်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း(၉)မျိုး၊ အိမ်ထောင်စု ၅၅၀ စု ကို ဆန်အတွက် ၅၇. ၆၂၄၀၀/-၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဆန်အိတ် ၁၀၀ ကို ၂၇၀၀၀၀/- ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းမှ ပစ္စည်း (၆)မျိုး ထောက်ပံ့ ပေးခဲ့ပြီး ပစ္စည်းတန်ဖိုးငွေ စုစုပေါင်း ၂၅၇၂၀၅၀၀/- ဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်ပွဲများဖြစ်နေစဉ်အတွင်းမှာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုမှ ၆-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ မင်းကုန်းကျေးရွာ အုပ်စုမှ ဒေသခံအမျိုးသား (၈)ဦးကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပြီး ခိုင်မာတဲ့သတင်းအရ ၉-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ အမျိုးသား (၇)ဦးကို သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။

ညောင်မောင်းအုပ်စု၊ ညောင်မောင်းဘုန်းကြီးကျောင်းမှ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဦးသုစိတ္တအား ၈-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခဲ့ပြီး ၉-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ ၎င်းဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းသို့ပြန်လည် ရောက်ရှိခဲ့ပြီး လက်ရှိမှာကျောက်မဲမြို့၊ နမ့်စလင်းဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းမှာ ယာယီသီတင်းသုံးလျက်ရှိ ကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။

တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ တော့ဆန်ရွာမရှိ ဒေါ်အေးမေ၊ ဒေါ်အေးနန်း၊ ဒေါ်အေးမြတ်၊ ဒေါ်မြစိန်တို့၏ နေအိမ်(၄)လုံးအား အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုမှ မီးရှို့ခဲ့ကြောင်းသတင်းအရသိရှိရပါတယ်။

ဒေသခံပြည်သူများသည် မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ကျောက်မဲမြို့သို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့သည့် နေရာမှာ ၁၅-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူ ၁၉ ဦးတင်ဆောင်လာသည့် လေးလုံးထိုး ထော်လာဂျီ တိမ်းမှောက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၄ ဦး သေဆုံးပြီး ၁၅ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပါတယ်။

တိုက်ပွဲဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း သေဆုံးသူ၊ ဒဏ်ရာရရှိသူ တွေကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ သေဆုံးသူ (၁၁)ဦး၏ မိသားစု အတွက် တစ်ဦးလျှင် ၂၀၀၀၀/-ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဒဏ်ရာ ရရှိသူ ၁၅ ဦး၏ မိသားစု အတွက် ၅၀၀၀၀/- ဖြင့် စုစုပေါင်း ၂၉၅၀၀၀၀/-ကို ၁၆-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဦးစီးကော်မတီမှလည်း သေဆုံးသူ ၁၀၀၀၀၀/-၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူ ၅၀၀၀၀/- ကို ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါတယ်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှု သေဆုံးသွားသည့် ၄ ဦး၏ မိသားစုအတွက် ၁၀၀၀၀၀/-၊ စုစုပေါင်း ၄၀၀၀၀၀/-ကို ၂၂-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိအခြေအနေမှာ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားရာဒေသများမှာ တိုက်ပွဲများဆက်လက်မဖြစ်ပွားတော့ ကြောင်းသိရှိရပြီး ကယ်ဆယ် ရေးစခန်းအသီးသီးမှာရှိနေသည့် တိုင်းရင်းသားများမှာ ၎င်းတို့၏ နေရပ်များသို့ နယ်မြေအခြေအနေ လေ့လာရန်နှင့် နေအိမ်များရှိ ပစ္စည်းများတွေကို ပြန်လည်စစ်ဆေးသိမ်းဆည်းရန်အတွက် တစ်ချို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာလျက်ရှိရာမှာ ၂၃-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့အထိ စခန်း အသီးသီးမှ စစ်ဘေးရှောင် ကျား ၂၆၇ ဦး၊ မ ၄၆၉ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၇၃၆ ဦး နေရပ်ဒေသသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာလျက်ရှိပြီး တစ်ဦးလျှင် ၁၀၀၀၀/- နှင့် အိမ်ထောင်စဦးရေအလိုက် ၁ အိမ်ထောင်လျှင် ဆန် ၁ အိတ်မှ ၃ အိတ်အထိ ကူညီပံ့ပိုးပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ထောက်ပံ့မှုအနေဖြင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၉ မျိုး၊ ဆား၊ ဆန် ထောက်ပံ့မှုကတော့ ၅၇၆၂၄၀၀/-၊ သေဆုံးသူ ၄ ဦးအတွက် ၄၀၀၀၀၀/- ၊ လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနှင့် ၆၁၆၂၄၀၀/- ထောက်ပံ့ ပေးခဲ့ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဆန်အိတ် ၁၀၀ ထောက်ပံ့မှု ၂၇၀၀၀၀၀/-၊ သေဆုံးဒဏ်ရာရရှိမှု ၂၉၅၀၀၀၀/- ထောက်ပံ့ ပေးသည့်အတွက် ၅၆၅၀၀၀၀/- ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ကျောက်မဲမြို့နယ် အစီအစဉ်အနေနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း ထောက်ပံ့မှုမှာ ၆၈၉၂၈၉၉၆°/-၊ စားသောက်ကုန်ထောက်ပံ့မှု ၁၅၅၁၆၀၆၀၀၀/-၊ အလှူငွေ ၈၅၆. ၄၅. ၆၅၀/- ဖြစ်သည့်အတွက် ကျောက်မဲ မြို့နယ်အစီအစဉ်ဖြင့် ၃၀၉၇၃၅၂၄၆°/- ထောက်ပံ့ခဲ့ ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းအနေနှင့်ပစ္စည်း ၆ မျိုး ထောက်ပံ့သည့်နေရာမှာ ၂၅၇၂၅၀၀၀/- တန်ဖိုးရှိကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဦးစီးကော်မတီအနေနှင့် သေဆုံးဒဏ်ရာရရှိသူထောက်ပံ့မှု ၁၈ သိန်း၊ နေရပ်ဒေသပြန် ပြည်သူ ၇၃၆ဦး အတွက် ၁၀၀၀၀/-နှုန်းနှင့်ထောက်ပံ့မှု ၇၃၆၀၀၀၀/- ရှိကြောင်းတင်ပြအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျောက်မဲ မြို့နယ်အတွက် ထောက်ပံ့ထားရှိသည့် တန်ဖိုး ပမာဏအနေနှင့် စုစုပေါင်း ၃၅၆၄၃၂၆၄၉/-ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြ အပ်ပါတယ်။

နိဂုံးချုပ်အနေနှင့် ကျောက်မဲမြို့သို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင် လာသော စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများကို စခန်းအသီးသီးဖွင့်လှစ်၍ စားသောက်နေထိုင်ရေး၊ သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေရရှိရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးစသည့် လိုအပ်သည့်ကိစ္စရပ်များကို ဌာန ဆိုင်ရာများ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြု အဖွဲ့များ နှင့် ပရဟိတလူမှုအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်သောဦးစီးကော်မတီမှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ၂၃-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့ နေ့လည် ၁၂ နာရီအချိန်မှာ ဦးစီးကော်မတီမှ နမ့်စလင်းကျောင်းမှာ ယာယီသတင်းသုံး လျက်ရှိသော တော့ဆန်ကျေးရွာဆရာတော်၊ ညောင်မောင်းကျေးရွာ ဆရာတော်၊ ပါခါးကျေးရွာဆရာတော်၊ ဇာတိ(မြောက်)ကျေးရွာဆရာတော်တို့အား အလှူငွေများ ဆက်ကပ်ခြင်း၊ ပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားသော ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ နေအိမ်များ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး၊ အခြားပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ အတွက် ပြန်လည်ထောက်ပံ့ပေးမည့် အစီအစဉ်များအပေါ် သြဝါဒခံယူခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အရေးကြီး အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုအား ပြန်လည်ရှင်းလင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ယခု ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)၏ အရေးကြီးအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒကို ရယူမှာဖြစ်ပါတယ်။ အရေးကြီးအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်မှ အတည်ပြုရန် သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

လွှတ်တော်မှ သဘောတူညီပါသဖြင့် ဤအရေးကြီးအဆို ကို အတည်ပြုကြောင်းကြေညာပါတယ်။